
 

Valtuutettu Anni Järvisen ym. valtuustoaloite katoksista ja pyöräkatoksista bussipysäkkien yhteyteen 
 
KV 29.08.2022 § 99  
  
 

Valtuutettu Anni Järvinen jätti 29.8.2022 valtuuston puheenjohtajalle 
valtuustoaloitteen katoksista ja pyöräkatoksista bussipysäkkien yhteyteen. 
 
Valtuustoaloitteen olivat allekirjoittaneet myös Maija Kuivalainen, Petteri 
Tahvanainen, Ville-Pekka Timonen, Alia Dannenberg, Terhi Savolainen, Hannele 
Autti, Helmi Vanhanen, Mika Piironen, Timo Vornanen, Anssi Jumppanen, Eero 
Bogdanoff, Jaakko Leppänen, Sari Huovinen, Ella Partanen, Anniina Kontiokorpi, 
Wilma Poutanen, Marjatta Räty, Jari Korhonen, Ari Tielinen, Virve Mikkonen, Satu-
Sisko Eloranta, Anni Torni, Juuso Myller, Anssi Jumppanen, Sami Laitila, Anu 
Honkanen, Margareetta Räty, Jenni Mainonen ja yksi valtuutettu, jonka nimestä ei 
saa selvää. 
 
Päätös: 
Lähetettiin kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 

 
 
KRAKLK 25.04.2023 § 58  
  
 

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 5.9.2022 § 307 lähettää asian 
kaupunkiympäristön valmisteltavaksi. 
 
Anni Järvinen ym. jättämässä valtuustoaloittessa esitetään, että Joensuussa 
kartoitetaan bussipysäkit, joissa ei ole lainkaan katosta sekä bussipysäkit, joissa 
on akuutein tarve pyöräkatoksille. Lisäksi aloitteen tekijät esittävät, että 
Joensuussa selvitetään mahdollisuus rakentaa katettuja bussipysäkkejä sekä 
uusia pyöräkatoksia bussipysäkkien yhteyteen. 
 
Joensuun seudulla joukkoliikennettä järjestää kaksi toimivaltaista viranomaista eli 
Joensuun kaupunki Joensuun, Kontiolahden ja Liperin kuntien alueilla sekä ELY-
keskus muulla alueella. Vastaavasti alueella olevat tiet voivat olla valtion, kunnan 
tai yksityisten omistamia ja teiden kunnossapito ja varustelu kuuluvat ao. taholle. 
 
Joensuun seudulla eri toimijat ovat tehneet sekä yksin että yhteistyössä useita 
erilaisia pysäkkeihin liittyviä selvityksiä. Laajimmat ovat olleet yhteistyössä tehdyt 
Joensuun seudun joukkoliikenteen laatukäytäväpysäkit ja niiden kunnossapito 
päivityksineen (v. 2011) sekä Seudullisen joukkoliikenteen ja siihen tukeutuvan 
pyöräilyn ja jalankulun laatukäytävät (v. 2014) -selvitykset päivityksineen. Lisäksi 
kunnat ja ELY-keskus ovat tehneet erillisiä selvityksiä omilla alueillaan. 
 
Joensuun kaupunki haki marraskuussa 2022 Liikkumisen ohjauksen 
valtionavustusta Traficomilta yhdessä Kontiolahden ja Liperin kuntien kanssa 
Joensuun seudun pysäkkiselvityksen. Työn yhteydessä oli tarkoitus selvittää ja 
inventoida potentiaalisimmat pysäkit paikkatietoja, nousijamääriä ja tulevia 
maankäytön kehittymisnäkymiä hyödyntäen. Lisäksi hankehakemuksen mukaan 
tarkistettaisiin pysäkkien ja niiden ympäristön laatuvaatimukset sekä pysäkit, joilla 
on tarve sähköiselle pysäkki-informaatiolle. Hakemuksen mukaan hanke rajautuisi 
aikaisempien hankkeiden yhteydessä määriteltyihin joukkoliikenteen seudullisiin ja 
Joensuun kaupungin laatukäytäviin. Lisäksi työn yhteydessä oli tarkoitus laatia 
seudullinen ja kuntakohtainen kehittämis-/investointiohjelma kustannusarvioineen. 
  
Traficomin 1.2.2023 tekemän päätöksen mukaan edellä kuvattua hanketta ei voida 
rahoittaa johtuen määrärahatilanteesta. Hankkeen sisältö ei täysin vastannut 
asetuksen (509/2018) tarkoittamaa liikkumisen ohjauksen toimintaa ja hankkeen 
katsottiin sisältävän myös infran suunnittelua, jota ei voida rahoittaa liikkumisen 
ohjauksen valtionavustuksella. 
 



Kevään 2023 aikana selvitetään edellä mainitun seudullisen pysäkkiselvityksen 
sisällyttämistä osaksi Joensuun seudun yleiskaavan päivitystä. Kaavatyön 
yhteydessä tehdään tarkastelu myös joukkoliikenteen toimivuudesta ja 
joukkoliikenteen laatukäytävistä, joten pysäkkiselvitys soveltuu aiheeltaan tähän 
kokonaisuuteen. Pysäkkiselvitys on kokonaisuus, joka voidaan antaa tulevan 
kesän harjoittelijoille tehtäväksi. 
 
Selvityksen laatimisen jälkeen Joensuussa toteutetaan uusia pysäkki- tai 
pyöräkatoksia tehdyn selvityksen mukaisesti katuverkon uudisrakentamisen tai 
peruskorjauksen yhteydessä. 
 
Valmistelija: joukkoliikennelogistikko Marja-Leena Inkinen-Remes 
 
Kaupunkiympäristöjohtajan päätösehdotus: 
Kaupunkirakennelautakunta päättää  
 
esittää kaupunginhallitukselle, että se antaisi edelle kirjoitetun vastauksen 
valtuutettu Anni Järvisen ym. valtuustoaloitteeseen katoksista ja pyöräkatoksista 
bussipysäkkien yhteyteen. 
 
Päätös: 
Hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
 
KH 08.05.2023 § 171    
4147/00.02.00.03/2022    
 

Kaupunginjohtajan päätösehdotus:  
Kaupunginhallitus ehdottaa, että kaupunginvaltuusto päättää 
 
merkitä edellä olevan vastauksen valtuutettu Anni Järvisen ym. 
valtuustoaloitteeseen ja todeta aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 
Päätös: 
Asia käsiteltiin kokouksessa esityslistan järjestyksestä poiketen §:n 168 jälkeen. 
 
Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Heli Hjälm poistui kokouksesta asian käsittelyn aikana. 
 


